
Lokalråd Øst møde 30. maj 2022 

 

1. Velkommen ved formanden – dejligt vi kunne mødes næsten fuldtalligt. 

2. Dirigent: Thyge, Referent: Rasmus 

3. Præsentationsrunde: 

Christina, selvstændig fotograf og dronepilot. Vikar i hjemmeplejen og aktiv som frivillig i mange 
sammenhænge. Stor interesse for hele Esbjerg Kommune, især de nye store anlæg, hvor vi repræsenterer 
mange borgeres forskellige interesser. Brænder for Spektrum Parken og dens fremtidige indretning og 
muligheder, især for ældre og personer med handicap. 

Birthe, kasserer siden sidste efterår, vil gerne fortsætte, selv om hun måske ikke er den, der går mest til 
møder. Går mest op i Hundeskoven. 

Kristian, har ikke et specifikt fokus-/interesseområde. Arbejder som havnearbejde og har to drenge. 
Personlig kristen. 

Brian, konstruktør i et Ribe-firma. Meget kreativ med mange ideer – selv om de ikke nødvendigvis alle 
bliver til noget. Vil gerne vide, hvad der sker, og kan godt lide foreningsarbejde. Vi skal have et lokalråd! 

Thyge, for nylig gået på pension, oprindeligt anlægsgartner, senere arbejdsmiljøkonsulent i 3F i mange år. 
Har beskæftiget sig med foreningsliv siden elevrådet i folkeskolen. Tilflytter til Østerbyen for 18 år siden og 
har aldrig fortrudt det. Ser lys og skorstene og tænker ”Fremdrift!” Kan godt lide diversiteten i området. 
Interesserer sig for biodiversitet og grønne områder. 

Rasmus, tilflytter i 2018, arbejder i Kbh. som forsker og underviser. Stor interesse for Esbjergs 
erhvervsudvikling og det borgernære demokrati som proces. Politisk karriere som folketingskandidat for 
Det Konservative Folkeparti med fokus på grøn omstilling og energi. 

4. Nedsættelse af grupper: 

Formanden screener frem over mails til lokalrådet og visiterer til medlemmerne efter interesse/ekspertise: 

• Bydelens grønne områder og biodiversitet – mulighed for forsøg med lov til at beplante efter eget 
ønske i inventarzone. Evt. forslag fra beboerne i området om at blive ”forsøgsstrækning”. Oplæg til 
næste møde fra Thyge (+Rasmus). 

• Informationsgruppe: Østerbydag, åbning af Spektrumparken. Christina, Brian. 
• Politikgruppe: Kontakt til kommunen. Christina, Brian, Rasmus. 

5. Valg af næstformand:  

Ved konstitueringen umiddelbart efter årsmødet blev næstformandsposten ikke besat (i modstrid med 
referatet). Thyge blev valgt uden modkandidater. 

6. SoMe strategi: 

• Hjemmeside: Den officielle kommunikationskanal 
• Facebook personlig profil:  
• Facebook gruppe: Lukkes pr. 31/12 



• Facebook side: Etableres af Informationsgruppen. Man vil kunne følge Lokalråd Østs side og 
abonnere på nyheder og kommentere. 

Intern kommunikation: WhatsApp 

Brian: Pas på, at det ikke bliver løbende bestyrelsesmøder over telefonen... men koordination er fint. 

7. Status over igangværende og kommende projekter: 

Økonomiudvalgsmøde (Brian/Christina): Kommunen regner med møde for nye lokalrådsmedlemmer i 
august/september. Borgmesterkontoret er ansvarlig herfor. Referat med kommentarer offentliggøres 
hurtigst muligt på Lokalråd Østs nye Facebook-side. 

8. Deltagelse i aktiviteter: 

• Østerbydagen i Spektrumparken, 11. juni 11-15: Christina, Thyge (foreløbigt ja), Brian, Kristian 
• Bazardag: Invitation, men ikke dato endnu 
• Jernedag: Ingen info endnu 

Informationsgruppen bemyndiges til at indkøbe et beachflag samt at få lavet flyers inden for et budget på 
1.500 kr. 

9. Hvordan bliver vi mere synlige: 

• Facebookside 
• Flyer 
• Beachflag til arrangementer 

10. Eventuelt: 

Brian: Er der strøm nok til de nye PtX-anlæg, Facebooks datacenter m.v.? 

Rasmus: Danmark har den bedste forsyningssikkerhed i verden – det er der altså nogen, der har tænkt 
over… 

Rasmus: Der er ikke en proces for godkendelse af referat i forretningsorden. Forslag: Referat rundsendes 
internt umiddelbart efter møder med fem dages indsigelsesfrist. Herefter offentliggøres det senest 8 dage 
efter mødets afholdelse. Forslaget taget til efterretning. 

11. Nye mødedatoer: 

22. august kl. 19.00 (her fastsættes dato for årsmøde i november) 

24. oktober kl. 19.00 


